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BROI.0012.6.3.2019 

 

 

Protokół nr 3/19 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 14 marca 2019  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 14 marca 2019  roku o godzinie 13:05 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa  Ochrony 

Środowiska Pan Wojciech Rudziński dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał wszystkich 

członków Komisji i zaproszonych gości, w osobach: Pana Macieja Bachurskiego – Powiatowego 

Lekarza Weterynarii, Pana Piotra Bergera – Kierownika Biura Powiatowego ARiMR we 

Włocławku, Pana Mariusza Kieszkowskiego – Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Pana Andrzeja Marciniaka przedstawiciela Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej z/s  

w Przysieku (Biuro we Włocławku).  

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 3 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa  Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 2/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

5.Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu włocławskiego  

w 2018 r.  

7. Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r.  

8.Analiza projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? Wobec braku innych 

propozycji Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem porządku 

obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za - 3 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad składający się 10 punktów.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 2/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

5.Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu włocławskiego w 

2018 r.  

7. Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r.  

8.Analiza projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Na obrady przybył Pan Roman Tomaszewski. W obradach uczestniczy 4 członków komisji.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 2/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, że z ostatniego posiedzenia Komisji, które odbyło się  

w  dniu 7 lutego 2019 r. został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i 

Ochrony Informacji. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do 

protokołu nr 2/19 z dnia 7 lutego 2019 roku? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu i 

przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za – 3 

Prezciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że na komisja 

przyjęła protokół nr 2/19 z dnia 7 lutego 2019 roku z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska.  

 

5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił informował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok. Przewodniczący Komisji 

poprosił Powiatowego Lekarza Weterynarii o przedstawienie tematu.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii poinformował, że przedłożył Komisji informację z zakresu  

o stanie bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 

rok. Są różne działy w inspekcji weterynaryjnej. Pierwszy dział to zwalczanie chorób zakaźnych. 

Obecnie aktualny jest Afrykański Pomór Świń. Na razie z tym problemu na terenie powiatu 

włocławskiego nie ma. Inspekcja cały czas stara się monitorować ten temat. Współpracuje  

z wieloma instytucjami z ARiMR, Policją, ITD. Przeprowadzany jest szereg szkoleń dla 

rolników.  Miały miejsce również kilkukrotne akcje przekazywania ulotek. Kolejny dział to 

bezpieczeństwo żywności. Kwestia nadzoru nad żywnością pochodzenia zwierzęcego. Inspekcja 

weterynaryjna nadzoruje żywność pochodzenia zwierzęcego od momentu jej pozyskania, czyli 

jak rolnik karmi zwierzę, kontrola polega na kontrolowaniu tego czym  zwierzę jest karmione, 

udój zwierząt, transport mleka do mleczarni, cała produkcja w mleczarni. Dopiero w momencie, 
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kiedy produkty wyjeżdżają produkty z mleczarni nadzór przejmuje Inspekcja Sanitarna.  

Następny dział to dział pasz i utylizacji, czyli kwestia dotycząca żywienia, ale również 

utylizacyjna, czyli wszystkie padnięcia zwierząt. Powiatowy Lekarz Weterynarii nie dałby sobie 

rady pracując tą liczbą inspektorów weterynaryjnych, których ma. Na mocy art. 16 ustawy o 

inspekcji weterynaryjnej Powiatowy Lekarz Weterynarii, kiedy nie jest w stanie wykonać 

odpowiednich czynności może wyznaczać osoby nie będące pracownikami inspekcji, głównie 

lekarzy weterynarii. Ta pierwsza część w sprawozdaniu na temat liczby bydła zbadanej na 

gruźlice, brucelozę i białaczkę, chorobę Aujeszkyego. Ona jest robiona rękoma wyznaczonych 

lekarzy weterynarii, czyli lekarzy wolnej praktyki. Za zeszły rok i do tej pory stan 

bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu włocławskiego jest dobry.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania? 

Radny Zygmunt Wierzowiecki  powiedział, ze z przedłożonego materiału wynika, że 

pobierano próbki na salmonellozę od drobiu. Nie ma informacji na temat wyniku. Radny zapytał, 

czy wynik był ujemny? 

Powiatowy Lekarz Weterynarii poinformował, że na terenie powiatu włocławskiego na tą 

chwile nie było dodatnich wyników na salmonellę.  

Radny Roman Tomaszewski zapytał, czy Powiatowy Lekarz Weterynarii ma wiedze na temat 

podjętych prac związanych z opracowaniem szczepionki zwalczającej ASF?  

Powiatowy Lekarz Weterynarii odpowiedział, że Główny Lekarz Weterynarii tworzy zespół 

ekspercki. Od wielu lat Powiatowy lekarz Weterynarii jest w Zespole Głównego Lekarza 

Weterynarii do spraw sytuacji nadzwyczajnych tj. w tym przypadku do ASF. Czynione są prace 

mające na celu to, aby ASF się nie rozwlekł. Jeśli chodzi o kwestie dotyczące Kampinosu, czyli 

obszaru znajdującego się najbliżej powiatu włocławskiego – 67km. Jest zaproponowana strefa 

WAMTA. Nie ma jeszcze podpisanego jeszcze rozporządzenia. WAMTA obejmie 3/4powiatu 

włocławskiego. To jest podzielone gminami. Ustala się punkt najbardziej wysunięty i od tego 

miejsca odmierza się 100 km. Powiatowy Lekarz Weterynarii będzie płacił za każdego 

odstrzelonego dzika. Za samice ważąca powyżej 30 kg stawka wynosi 600 zł, natomiast  

w przypadku samca jest to około 300 zł. Na trenie powiatu włocławskiego miał miejsce odstrzał 

sanitarny w kilku kołach. Odbywało się to na takiej zasadzie, że wzdłuż dróg idących ze 

wschodu na zachód myśliwy za ustrzelenie dzika otrzymuje środki finansowe plus mięso.  

W zeszłym roku Powiatowy Lekarz Weterynarii zakupił dwie chłodnie. Znajdują się one na 

terenie inspektoratu. Samo zamówienie chłodni trwa 3-4 miesiące. Jeśli chodzi o szczepionkę to 

jej nie będzie. Powiatowy Lekarz Weterynarii nie wyobraża sobie, żeby w najbliższych latach 

pojawiła się szczepionka, ponieważ jest to bardzo zmienny genom. Od 1 marca zeszłego roku 

obowiązuje rozporządzenie Ministra  Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie bioasekuracji, czyli 

warunków, które muszą spełniać rolnicy hodujący świnie. Inspekcja Weterynaryjna jest 

organem, który musi to kontrolować. Kontrola wszystkich hodowców świń w powiecie powinna 

zostać zakończona do września tego roku. Prawdopodobnie kontrola nie zakończy się  

w terminie, ponieważ liczba pracowników inspekcji jest mała. Do tej pory przeprowadzono 

około 700 kontroli i nie zostało zamknięte żadne gospodarstwo. Największym problemem jest 

rozdział bydła od świń. W powiecie włocławskim jest największa liczba gospodarstw w całym 

woj. Kujawsko-pomorskim, ale przy tym jest  średnią ilością świń. To znaczy, że są to 

gospodarstwa rozdrobnione. Duża liczba  gospodarstw to takie, które mają w posiadaniu 2-3 

krowy oraz kilka świń w tym samym pomieszczeniu. Rozporządzenie na to nie pozwala 

inspekcja organizowała wiele szkoleń. Były one praktycznie w każdej gminie. Bioasekuracja 

została opóźniona o 3 miesiące, aby przeszkolić rolników w zakresie tego, co będzie wymagane. 

Kontrola w pierwszej kolejności była przeprowadzona w największych gospodarstwach, gdzie 

było wiadomo, że nie ma bydła. Tam też były uchybienia, ponieważ nie ma tak, że wszystko jest 

idealnie. Zostają wyznaczone terminy do ich usuniecie. Problemem z ASF jest dzik i mimo 

wszystko czynnik ludzki.  

Radny Grzegorz Śledziński zapytał o sanitarny odstrzał dzika. Ile w powiecie włocławskim 

odstrzelono dzików? 

Powiatowy Lekarz Weterynarii odpowiedział, że to było nie więcej niż 30 sztuk.  Jeśli 

członkowie komisji chcą to Powiatowy Lekarz Weterynarii może szczegółowej odpowiedzi udzielić 
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na piśmie.  Przyjmuje się, że przyrost dzików wynosi 250%. To wszystko się dzieje poprzez duży 

areał kukurydzy.  

Radny Zygmunt Wierzowiecki podziękował Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii oraz całej 

inspekcji za wykonywaną pracę, ponieważ widać efekty w terenie i na terenie powiatu 

włocławskiego nie ma ASF. Rolnicy są na pewno niezadowoleni z zaostrzonych przepisów, aby 

uniknąć ASF muszą się dostosować pod te przepisy.   

Przewodniczący Komisji  powiedział, że w materiale są badane pasze na zawartość antybiotyków. 

Nieuczciwy hodowca lub w hodowli nakładczej stosowane są antybiotyki wraz z paszą. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jest możliwość wykrycia tych antybiotyków w wyniku 

badania mięsa lub odchodów?  

Powiatowy Lekarz Weterynarii odpowiedział, że inspekcja bada pasze wielokierunkowo. Od 3 lat 

badana jest woda w gospodarstwach drobiarskich. Inspekcja dokonuje niezapowiedzianej kontroli. 

W pewnym okresie wiekowym zwierząt lub podczas ich chorób można dodawać pewne substancje, 

ale w pozostałych przypadkach podczas kontroli próba pobierana jest z linii wody do badań. 

Monitoring polega na tym, że inspekcja monitoruje w miarę możliwości. Gama jest szeroka, 

ponieważ inspekcja nie bada tylko w kierunku antybiotyków, ale również sulfonamidu, bada 

hormony, bada wielokierunkowo. Badane są substancje niedozwolone,  czyli leki które były kiedyś 

stosowane, a dzisiaj są rakotwórcze. To jest badania wielokierunkowe. Na terenie powiatu jest tylko 

jeden zakład zintegrowany ubojnia trzody chlewnej i drobiu. Też są pobierane próbki na substancje 

hamujące, antybiotyki i hormony.  W każdej rzeźni w Polsce jest to robione. Na terenie powiatu 

włocławskiego na te chwilę nie ma z tym problemu.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze pytania do przedłożonego materiału? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji 

Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na terenie 

Powiatu Włocławskiego za 2018 rok i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok. 

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego 

na terenie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

6. Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu 

włocławskiego w 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem komisja otrzymała 

Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu włocławskiego w 2018 

r. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Kierownika Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 

o przedstawienie tematu.  

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku poinformował, że sprawozdanie, które 

członkowie komisji otrzymali zostało przygotowane na dzień 31 grudnia 2018 r. Kierownik 

przedstawił dane, które są na dzień dzisiejszy. Pomoc suszowa w 2018 roku była podzielona na 

dwie pomoce: pomoc de minimis oraz pomoc publiczną. Do biura powiatowego we Włocławku 

jeśli chodzi o pomoc de minimis wpłynęło 566 wniosków, natomiast jeśli chodzi o pomoc 

publiczną to wpłynęło  3697 wniosków. W sumie liczba wniosków wynosi 4263 wnioski.  

W przypadku pomocy publiczne środki finansowe zostały wypłacone. Jeśli natomiast chodzi o 

pomoc de minimis na dzień dzisiejszy zostało 212 decyzji do wydania. One już są przygotowane do 

wydania. Biuro czekało na uwolnienie limitu środków finansowych. Przed chwilą kierownik 

otrzymał informację, że limit został uwolniony. W dniu jutrzejszym zakończy się wydawanie tych 

212 decyzji. Połowa załogi będzie zaangażowana w wydawanie tych decyzji i jeśli tylko system 
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pozwoli to w dniu jutrzejszym zostanie to zakończone. Jeśli chodzi o kwotę pomocy publicznej to 

w powiecie włocławskim przeznaczona na pomoc suszową i wypłacona to kwota 27 716453,19 zł. 

Kierownik nie ma danych dotyczących wysokości środków finansowych w przypadku pomocy de 

minimis, ponieważ nie zostało to jeszcze zakończone. Powiat włocławski i województwo 

kujawsko-pomorskie znajduje się na 6 miejscu jeśli chodzi o wypłatę środków finansowych 

przeznaczonych na pomoc suszową.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

Radny Grzegorz Śledziński zadał pytanie odnośnie dopłat ONW. Prawdopodobnie ma nastąpić 

zmiana i na terenie powiatu włocławskiego oraz woj. Kujawsko-Pomorskiego polegająca na 

nowych obszarach ONW, a niektóre obręby mają być pozbawione ONW.  

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku poinformował, że zmiany już nastąpiły. 

W niektórych gminach są nowe obszary ONW, a niektóre obręby zostały pozbawione ONW. Jeśli 

chodzi o nowe osoby wchodzące do ONW mają problem, ponieważ w tym roku nie można złożyć 

oświadczeń o braku zmian. Są na bieżąco o tym informowani. Jest dwuletni okres przejściowy. W 

pierwszym roku będzie wypłacane 80% dopłaty do 1 ha, a w następnym 60% do 1 ha. To jest 

rekompensata za to, że zostały zmienione obszary. Zmian jest sporo.   W zeszłym roku było 1700 

wniosków, a w tej chwili na dzień dzisiejszy jest tylko 600 wniosków.  

Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy zdaniem kierownika nie byłoby lepiej, aby sprawą 

suszy zajmowała się ARiMR, która poprzez swoich pracowników oszacowałby w danym terenie 

mniej więcej stopień suszy, czy podtopień, a nie angażować służby gmin, czy miasta. Kierownik 

mówił, że jest mniej wniosków, może to być wynikiem tego, że rolnicy nie mieszczą się w czasie 

składania wniosków lub są niedoinformowani. Zdaniem radnego szacowaniem strat w przypadku 

suszy powinna zająć się ARiMR.  

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR powiedział, że jeśli chodzi o proces składania wniosków 

przez rolników do samorządów gminnych o uznanie suszy, a następnie wniosków płatniczych do 

ARiMR to są decyzje nie podejmowane na szczeblu biura, które jest jednostką wykonawczą. Biuro 

otrzymuje gotowe ustawy i rozporządzenia na podstawie których należy pracować. Na dzień 

dzisiejszy ARiMR nie posiada zespołu ludzi, który mógłby dokonywać fizycznego szacowania 

szkód. Pracownicy są bardzo obciążeni obecnymi obowiązkami.  

Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że należałoby ominąć tą papierologię, ponieważ to 

zajmuje czas ARiMR. Komisja Rolnictwa i ochrony Środowiska powinna zwrócić uwagę na 

wyższym szczeblu, aby taka modyfikacja nastąpiła.  

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR powiedział, że radny mówił o tym, że rolnicy nie 

wiedzieli o możliwości składnia wniosków. Na 7000 producentów rolnych zarejestrowanych, mowa 

o wnioskach obszarowych, gdzie 3-4 osoby, które nie składały wniosków takie wnioski złożyły. 

Wiec raczej to nie jest możliwe, aby rolnicy o tym nie wiedzieli.  

Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że rolnicy są niedoinformowani i może nie wiedzą jak 

wypełnić wniosek.  

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR powiedział, że ODR, samorządy gminne i prywatne 

jednostki pomagają wypełnić taki wniosek. Według kierownika na przykładzie kilku rolników to 

zwykłe przegapienie terminu składania wniosku. Kierownik uważa, że to wszystko powinno być 

ułatwione, ponieważ pracownicy pracowali po 12 godzin, aby móc wyrobić się w terminie.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi bądź pytania do 

przedłożonego sprawozdania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

Sprawozdania z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu włocławskiego w 2018 

r. i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu 

włocławskiego w 2018 r.. 
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Sprawozdanie z realizacji pomocy suszowej dla rolników na terenie powiatu włocławskiego w 2018 

r. stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

7. Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji otrzymali 

Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r. Przewodniczący 

Komisji poprosił przedstawiciela Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej z/s w Przysieku (Biuro we 

Włocławku) o zabranie głosu. 

Pan Andrzej Marciniak - Kujawsko-Pomorska Izba Rolnicza z/s w Przysieku (Biuro we 

Włocławku) poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu miał brać udział Pan Dyrektor –Paweł 

Wienconek, ewentualnie Pan Stanisław Seklecki – członek Zarządu KPIR, ale niestety nie mogli 

wziąć udziału w posiedzeniu ze względu na prace związane z przygotowaniem do Walnego 

Zgromadzenia KPIR  tej kadencji, ponieważ w miesiącu lipcu odbędą się kolejne wybory do KPIR.  

Zbliża się czas ogromnej pracy w KPIR związanej z przygotowaniem tych wyborów. Działalność 

KPIR za 2018 rok została opisana w sprawozdaniu. KPIR współpracuje z Urzędem Wojewódzkim, 

Sejmikiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Ministerstwem Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

Zajmuje się przede wszystkim rozwiazywaniem pewnych problemów, zgłaszanie propozycji do 

aktów prawnych i ich opiniowaniu. Ponadto zajmuje się organizowaniem konkursów np. 

Wojewódzkiego Konkursu Orki. Jest również współorganizatorem Konkursu Bezpieczne 

Gospodarstwo –Rolne. Wspólnie z ODR powołane konsorcjum w którym realizowane będą 

projekty odnośnie usług doradczych.  

Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że w mediach zapowiadany był protest Izb Rolniczych 

przeciwko temu co się dzieje w Polskim Rolnictwie. Z informacji pracowniczych wynikało, że 

zostało to odwołane jednoosobowo przez szefa izb rolniczych.  

Pan Andrzej Marciniak - Kujawsko-Pomorska Izba Rolnicza z/s w Przysieku (Biuro we 

Włocławku) poinformował, że z terenu Województw Kujawsko-Pomorskiego był zorganizowany 

wyjazd  w związku z  protestem, został zamówiony autokar. Prawdopodobnie prezes i 

przedstawiciel zarządu izb rolniczych doszli do porozumienia z Ministerstwem Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi i protest został odwołany.   

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że uczestniczył w zebraniu powiatowym na którym 

padło kilka głosów, że Pan Prezes KPIR w wąskim gronie uważał się za jedynego reprezentanta. Z 

inicjatywy radnego padł wniosek o odwołanie Pana Prezesa KPIR, który został przegłosowany.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że wniosek podjęty przez na powiatowym zebraniu 

Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej we Włocławku został przekazany do Kujawsko-Pomorskiej 

Izby Rolniczej, gdzie zarząd również poparł ten wniosek i przekazał go do Krajowej Rady Izby 

Rolniczej. Na zebraniu Krajowej Rady Izby Rolniczej wniosek upadł, ze względu na brak 

uzasadnienia. Wniosek ten został również poparty przez Wielkopolską Izbę Rolniczą i Dolnośląską 

Izbę Rolniczą.  Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli chodzi o wybory do izb rolniczych to 

podjęto decyzję, że jeśli z danej gminy jest jeden kandydat, nie ma więcej niż dwóch kandydatów w 

przypadku gmin mogących mieć dwóch kandydatów to wybory się nie odbędą. Należy tak 

przeprowadzić kampanie wyborczą, aby była wysoka frekwencja i samorząd rolniczy miał dobre 

władze.  

Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że o wyborach do izb rolniczych nikt nic nie wie. 

Radny zwrócił się do Przewodniczącego Komisji, aby nagłośnić sprawę tych wyborów, aby rolnicy 

byli poinformowani. Np. w okresie 2 tygodniu przed terminem wybory w radiu poinformować o 

tych wyborach.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji chcieli by zabrać głos? Wobec braku 

głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Sprawozdanie z 

działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r.  

Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2018 r. stanowi załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu.  

 

8. Analiza projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że członkowie Komisji w materiałach otrzymali projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów 

pływających w 2019 r. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Naczelnika Wydziału Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska o wprowadzenie do tematu.  

Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że od 2 dni pełni funkcję 

Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Poprzednio ponad 16 lat pracował  

w ARiMR w Oddziale Regionalnym w Toruniu. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. jest uchwałą 

standardowa, podejmowaną przez Rade Powiatu co roku i wynika z wypełnienia obowiązku 

ustawowego  tym zakresie. Zaproponowano pozostawienie stawek na poziomie roku ubiegłego z 

uwagi na to, że nie było przypadków odholowywania i parkowani obiektów wodnych.  

Przewodniczący Komisji tworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący 

Komisji zapytał, kto jest pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r. i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowana: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub obiektów pływających w 2019 r.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 

obiektów pływających w 2019 r.  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

 

9. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było żadnych głosów.  

 

10. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 

14 marca 2019 roku o godzinie 14:30 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                          
                                                                         Przewodniczący Komisji   

Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

                                                

                                                                                                     

                                 Wojciech Rudziński  
 

 
 

 

 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………….. 


